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MEMORANDUM 
 
TOEZEGGINGEN COMMISSIE RGW ONDERDEEL 
OMGEVINGSPROGRAMMA FAUNABELEID EN 
MONITORING 

 

DATUM 11‑01‑2024 
DOCUMENTNUMMER UTSP-412127065-2456 
VAN Mirjam Sterk 
AAN Commissie RGW 
 
Geachte RGW-commissieleden, 
 
Tijdens de RGW-commissievergadering van 29 november 2023 is het Ontwerp Omgevingsprogramma Faunabeleid 
en Monitoring (OFM) met u besproken. Daarin heb ik u een aantal toezeggingen gedaan, die ik hieronder nakom.    
 
- In gesprek gaan met WBE’s naar aanleiding van hun zienswijze 
 
We hebben de WBE’s uitgenodigd voor een gesprek. Het doel van dit gesprek is door naar elkaar te luisteren 
elkaar beter te begrijpen. In dit gesprek zullen geen toezeggingen t.a.v. het OFM of het proces daarom heen 
gedaan worden. De toelichting op de diverse opmerkingen uit de zienswijze van de WBE’s zal opgenomen worden 
in de Nota van Beantwoording.  
  
- Schriftelijk terugkomen op overzicht van de kosten/uitgaven van de FBE 
 
Conform artikel 6.34 van de Interim Omgevingsverordening rapporteert de Faunabeheereenheid jaarlijks aan GS 
over de uitvoering van vrijstellingen, opdrachten en ontheffingen alsmede de uitvoering van de jacht in de provincie 
Utrecht. Het verslag wordt conform het gestelde in artikel 6.34, lid 2, bovendien openbaar toegankelijk gemaakt 
middels plaatsing op de website (zie: 
https://www.faunabeheereenheid.nl/utrecht/ACTUEEL/Nieuws/ArticleID/27794/JAARVERSLAG-2022-FBE-
UTRECHT-GEPUBLICEERD) 
 
De wijze waarop de FBE haar financiële verslaglegging verzorgt vloeit voort uit de provinciale voorwaarden 
opgenomen in de exploitatiebeschikking met dito proces- en prestatie indicatoren, de Provinciale Leidraad 
exploitatiesubsidies alsmede het provinciale controle protocol. Hieruit volgt dat de Faunabeheereenheid jaarlijks 
voor 1 juli een jaarrekening overlegt met daarbij een controle verklaring van de accountant over de correcte 
aanwending van de haar toegekende middelen. De provincie hanteert bij de bepaling van rechtmatigheid een 
maximale tolerantiegraad van 1% van de subsidielasten. De provincie ziet dan ook géén nadere reden om de FBE 
bij de toekenning van extra middelen voortvloeiend uit het (I)OFM om verzwaarde controle vereisten aan de FBE 
op te leggen. 
 
Gezien de wens om meer inzicht vanuit de commissie RGW te verkrijgen over de kosten en uitgaven van de FBE, 
hebben we nu afgesproken met de FBE dat in de komende jaren zij een korte financiële paragraaf zal opnemen in 
het (inhoudelijke) jaarverslag. GS zal er voor zorg dragen dat zij deze FBE-rapportage deelt met PS (cie RGW). 
 
- Schriftelijke terugkomen op de vraag van de SGP of er een uitgebreide kostenraming aangeleverd kan 
worden  
 
De komende maanden worden de aan de uitvoering verbonden kosten beter inzichtelijk, er volgt een uitgebreide 
kostenraming, met toelichting, in de kadernota.  
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- De SGP vraagt of we eenduidig kunnen omgaan met de term Staat van Instandhouding (SvI) en of de 
criteria die hiervoor nu genoemd zijn in het OFM niet als gevolg hebben dat er niets meer mogelijk is en alle 
vergunningen sneuvelen.  
 
De gunstige SvI is in het OFM als volgt gedefinieerd. Flora en/of fauna is in een gunstige SvI als wordt voldaan aan 
de volgende voorwaarden:  
„ Voldoende populatiegrootte en neutraal tot positieve trend daarin;  
„ Voldoende verspreidingsgebied en neutraal tot positieve trend daarin;  
„ Voldoende omvang en kwaliteit van het beschikbare habitat en neutraal tot positieve trend daarin; 
 
Dit is vergelijkbaar met de tekst uit het Besluit Kwaliteit Leefomgeving (bkl, Bijlage 1 bij artikel 1.1. van dit besluit), 
onder de Omgevingswet: 
gunstige staat van instandhouding van een soort: staat van instandhouding van een soort waarvoor geldt dat:  
a. uit populatiedynamische gegevens blijkt dat de betrokken soort nog steeds een levensvatbare component is van 
de natuurlijke habitat waarin hij voorkomt, en dat vermoedelijk op lange termijn zal blijven;  
b. het natuurlijke verspreidingsgebied van die soort niet kleiner wordt of binnen afzienbare tijd lijkt te zullen worden; 
en  
c. er een voldoende grote habitat bestaat en waarschijnlijk zal blijven bestaan om de populaties van die soort op 
lange termijn in stand te houden; 
 
De SvI is een wettelijk toetsingscriteria. De in het OFM genoemde voorwaarden zijn ontleent aan het bkl, bijlage 1, 
artikel 1.1. Toetsen aan deze voorwaarden betekent niet dat er nooit een stuk leefgebied kan verdwijnen, want we 
bekijken het over het totaal. In feite zijn deze voorwaarden en dit criterium in voorgaande jaren, onder het 
beleidskader Wet natuurbescherming 2017 (inhoudelijk is er niets gewijzigd), ook gebruikt. Ook toen konden 
projecten (en faunabeheer) onder voorwaarden, doorgang vinden.  
 
- Schriftelijk terug te komen op de brief van het UPG.   
 
De reactie op de punten in de brief van het UPG volgt in de Nota van Beantwoording op de ingediende zienswijzen. 
 
- Toezegging om de kosten inzichtelijk te maken van het afrasteren voor de wolf? 
 
Deze kosten zijn in principe voor de grondgebruiker (Wet dieren verplicht dierhouders hun dieren te beschermen 
tegen roofdieren). De provincie ondersteunt via een subsidie voor de aanschaf van wolfwerende rasters, de eerste 
3 jaar na vestiging van de wolf. U heeft ondertussen een Statenbrief ontvangen over deze subsidieregeling. Deze 
regeling wordt in januari 2024 opengesteld (uitgaven gedaan in de periode 26 mei t/m december 2023 komen ook 
voor subsidie in aanmerking). De regeling wordt opengesteld voor die delen van de provincie waar wij wolven 
verwachten, het wolven leefgebied. Dat betreft niet het veenweidegebied. Dit omdat we niet verwachten dat de wolf 
zich daar zal vestigen. Als daar al een keer een wolf doorheen trekt, zal dit van tijdelijke aard zijn en derhalve zullen 
eventuele vee-aanvallen hier ook niet structureel plaatsvinden. De veehouders daar zullen vooralsnog niet hoeven 
te werken met wolf-werende afrastering, maar kunnen wel, als nodig, gebruik maken van de noodrasters die 
beschikbaar zijn via de FBE. Verdere toelichting in de Statenbrief die u op korte termijn ontvangt. Via de 
faunarapportages (met een frequentie van ongeveer 1 jaar) informeren wij u over de benutting van de subsidie 
regeling. 
 
 
 


